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PROTOKÓŁ nr XVIII/2012 
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 25 stycznia 2012 r. w godz. 10
00

– 1200  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
23 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  
 

Na sali obrad obecnych było ok. 90 osób.  
 

Radni obecni: 
 

1. Andrzej Chuchnowski, 
2. Zbigniew De-Mezer,  
3. Grzegorz Gorlo,  
4. Dorota Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Stanisław Kulikowski,  
9. Janusz Krzesicki,  

10. Włodzimierz Marczewski,  
11. Adam Ołowniuk,  
12. Krzysztof Ołowniuk,  
13. Leszek Perkowski, 
14. Zdzisław Przełomiec,  
15. Anna Ruszewska,  
16. Agnieszka Rzatkowska,  
17. Stanisław Sieczkowski,  
18. Jadwiga Szczypiń,  
19. Sławomir Szeszko,  
20. BoŜena Topczyłko,  
21. Krzysztof Tumialis,  
22. Andrzej Turowski,  
23. Tadeusz Zamaro,  
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałk, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik i Sekretarz Miasta, naczelnicy 
niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy instytucji i organizacji 
funkcjonujących w Suwałkach, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy.   
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej Chuchnowski otwierając XVIII obrady Rady Miejskiej powitał Czesława 
Renkiewicza – Prezydenta Miasta Suwałk, zastępców prezydenta – Marka Buczyńskiego  
i Łukasza Kurzynę, Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta i Adama Karczewskiego – 
Sekretarza Miasta oraz wszystkich obecnych na sesji.  
 
Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
 
Andrzej Chuchnowski nadmienił, iŜ porządek radni otrzymali wraz z zawiadomieniem  
o zwołaniu sesji.  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XVII/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjecie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od 21 grudnia 2011 r.  

5. Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2012 r.  

6. PrzedłoŜenie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Suwałkach na 2012 r.  

7. Przyjęcie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na 2012 r.  

8. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach 
za II półrocze 2011 r.  

9. Przyjęcie Sprawozdania Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku za 2011 r.  

10. Informacja z realizacji „Programu pierwotnej profilaktyki raka szyjki macicy  
dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat”, w 2011 r.  

11. Interpelacje i zapytania radnych.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu ochrony środowiska  
dla miasta Suwałki na lata 2012 – 2015”.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów rekreacyjnych zalewu 
Arkadia i terenów wzdłuŜ rzeki Czarnej Hańczy w Suwałkach.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 r.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012 – 2025.  

16. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

17. Wnioski i oświadczenia radnych.  

18. Zamknięcie obrad.  
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Ad pkt. 3  

Przyjęcie protokołu nr XVII/2011 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu Miasta Suwałk 
protokół XVII obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu radnym w siedzibie Biura 
Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później  
niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu  
24 stycznia 2012 r. W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek  
i uzupełnień, wobec czego protokół nr XVII/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach został 
przyjęty. 
 
Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 21 grudnia 2011 roku  
– załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych.  
 
Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  
i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 21 grudnia 2011 r. została przyjęta.  
 

Ad pkt. 5  
Przyjęcie Planu pracy Rady Miejskiej na 2012 rok.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ propozycje tematów do projektu Planu pracy Rady 
na 2012 rok przedłoŜone zostały przez Prezydenta Miasta oraz radnych. Z otrzymanych 
propozycji został wypracowany projekt Planu pracy, który radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych.  

Radni nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału, w związku z powyŜszym Plan pracy 
Rady Miejskiej w Suwałkach na 2012 rok został przyjęty – załącznik nr 7 do protokołu.  

Ad pkt. 6  
PrzedłoŜenie Planów pracy komisji merytorycznych Rady Miejskiej w Suwałkach  
na 2010 r.  
– załączniki nr 8 – 12 do protokołu.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z art. 21 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca  
1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. Z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) Komisje 
przedkładają Radzie Plany pracy.  

Komisje na posiedzeniach wypracowały i przyjęły roczne Plany pracy. W dniu sesji 
przed obradami pracowały Komisja Kultury Sportu i Turystyki oraz Komisja Oświaty  
i Wychowania.  
 
Do przedłoŜonych materiałów radni nie zgłosili uwag, w związku z czym Plany pracy 
komisji merytorycznych Rady Miejskiej w Suwałkach na 2012 rok  zostały przyjęte.  

Ad pkt. 7  
PrzedłoŜenie Planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach na 2012 
rok.  
– załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iŜ zgodnie z przepisem art. 21 ust. 3 ustawy z dnia  
8 marca 1990 r. (Dz. U. Z 2001 r. Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.) komisje przedkładają 
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Radzie plany pracy, a stosownie do § 56 ust. 2 Statutu Miasta Suwałk Komisja Rewizyjna 
działa na podstawie rocznego planu kontroli. Taki plan został przez Komisję Rewizyjną 
opracowany i przedłoŜony Radzie. 
 
Do przedłoŜonego materiału radni nie mieli uwag, w związku z powyŜszym Plan kontroli 
komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach na 2012 rok został przyjęty. 
 
Ad pkt. 8  
Przyjęcie Sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach 
za II półrocze 2011 r.  
– załącznik nr 14 do protokołu.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Suwałkach za II półrocze 2011 r. radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 
 
Radni nie zgłosili uwag do przedłoŜonego materiału, w związku z powyŜszym Sprawozdanie 
z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za II półrocze 2011 r. 
zostało przyjęte.  
 
Ad pkt. 8  
Przyjęcie Sprawozdania Prezydenta Miasta Suwałk z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku za 2011 rok.  
– załącznik nr 15 do protokołu.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Sprawozdanie … radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych. PrzedłoŜone Sprawozdanie… było przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 16 stycznia br. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag 
do przedłoŜonego materiału.  
 
Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Sprawozdanie Prezydenta Miasta 
Suwałk z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2011 rok zostało przyjęte.  
 
Ad pkt. 10  
Informacja z realizacji „Programu pierwotnej profil aktyki raka szyjki macicy  
dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat”, w 2011 r.  
– załącznik nr 16 do protokołu.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ Informację … radni otrzymali w materiałach 
sesyjnych. PrzedłoŜona Informacja… była przedmiotem posiedzenia Komisji Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa w dniu 16 stycznia br. oraz Komisji Finansowo – BudŜetowej  
w dniu 19 stycznia br. Członkowie Komisji, po dyskusji nie wnieśli uwag do przedłoŜonego 
materiału.  
 
Radni nie zgłosili uwag, w związku z powyŜszym Informacja z realizacji „Programu 
pierwotnej profilaktyki raka szyjki macicy dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat”,  
w 2011 r. została przyjęta.  
 
Ad pkt. 11  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Zdzisław Przełomiec zaapelował, aby ustalić tryb przeprowadzania kontroli autokarów 
wyjeŜdŜających z Suwałk, przede wszystkim tych, które przewoŜą dzieci i młodzieŜ. 
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Procedura ta powinna być przeprowadzona z wyprzedzeniem, a nie w godzinę wyjazdu.  
 

Anna Ruszewska  

1. Zwróciła się z prośbą aby rozpatrzyć inne moŜliwości sprzedaŜy biletów komunikacji 
miejskiej, na przykład poprzez zamontowanie biletomatów. Wielu mieszkańców jest 
zainteresowanych kupnem pojedynczych biletów, nie karnetów wieloprzejazdowych, 
a w wielu miejscach miasta nie ma kiosków ruchu czy innych punktów sprzedaŜy 
biletów. Ponadto zakup biletów znacznie wydłuŜa czas przejazdu. 

2. Zapytała, czy władzom miejskim znane są zamierzenia lub podjęte czynności 
dotyczące renowacji kamienicy przy Kościuszki 6. Czy obdarowany nieruchomością, 
w postaci okazałego budynku, był zobligowany do podjęcia konkretnych działań,  
w określonym czasie?  

3. W związku z zarządzeniem Prezydenta Miasta, wprowadzającym znak promujący 
miasto, tzw. logo Suwałk – graficzna stylizacja uśmiechu białego misia – zapytała,  
czy organizacje i kluby sportowe, dotowane z miejskiego budŜetu, będą zobligowane 
do zamieszczania logo na przykład na koszulkach zawodników. Suwałki, od lat 
kojarzone są z białym misiem, dlatego byłaby to doskonała promocja naszego miasta.  

 

Zdzisław Koncewicz zapytał, czy zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów z 13 września 
2011 roku w sprawie wysokości minimalnego wynagrodzenia za pracę w 2012 r.,  
zostały zabezpieczone odpowiednie środki dla pracowników oświaty?  
 

Jadwiga M. Szczypiń w związku z informacją o zamiarze łączenia Regionalnego Ośrodka 
Kultury i Sztuki oraz MłodzieŜowego Domu Kultury zwróciła uwagę na fakt, Ŝe jest to 
posunięcie niestandardowe. Obie placówki podlegają innym resortom i mają inny obszar 
funkcjonowania. ROKiS jest placówką kultury, która ma charakter ponad miejski, natomiast 
MDK placówką miejską, oświatową. Wobec powyŜszego nie istnieje przepis, który 
pozwalałby na tego typu przekształcenia. Kontynuacja takiego przedsięwzięcia wiąŜe się 
nieuchronnie z likwidacją obu instytucji, a to jest sprawa powaŜna. Zwróciła się  
do Prezydenta o szersze informacje w tej sprawie. Zapytała:  

1. Jakie merytoryczne przesłanki leŜą u podstaw tej koncepcji?  

2. Co stanie się z pracownikami w obu placówkach, których jest około 70?  

3. Co stanie się z osobami pełniącymi funkcje kierownicze?  

4. W jakim trybie nastąpi powołanie nowej placówki, co będzie podstawą jej aktu 
załoŜycielskiego? 

5. Jaki będzie tryb powoływania kierownictwa?  

6. Jak przedstawia się koncepcja funkcjonowania nowo powstałej instytucji?  
 

Dorota Jabłońska poruszyła sprawę przekazania bursy szkolnej Państwowej WyŜszej Szkole 
Zawodowej w Suwałkach. Dotychczas bursa jako placówka szkolna podlegała zapisom 
rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej z dnia 12 maja 2011 r. w sprawie rodzajów  
i szczegółowych zasad działania placówek publicznych, warunków pobytu dzieci i młodzieŜy 
w tych placówkach oraz wysokości i zasad odpłatności wnoszonej przez rodziców za pobyt 
ich dzieci w tych placówkach. Zgodnie z § 48 cytowanego aktu wymiar zajęć opiekuńczo – 
wychowawczych z jedną grupą wychowawczą w bursie określał tygodniowy plan zajęć, 
opracowany przez dyrektora bursy w uzgodnieniu z organem prowadzącym bursy. Istnieje 
obawa, Ŝe po przekazaniu bursy szkolnej nowy organ prowadzący, który podlega zapisom  
o szkolnictwie wyŜszym,  nie będzie chciał respektować cytowanego rozporządzenia.  
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Zapytała:  
1. Jakie kroki podejmie Prezydent celem zapewnienia opieki i wychowania uczniom  

w okresie pobierania nauki poza miejscem stałego zamieszkania?  

2. Czy będą gwarancje dotyczące zatrudnienia wychowawców i innych pracowników 
bursy? 

 
Ad pkt. 12  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu ochrony środowiska  
dla miasta Suwałki na lata 2012 – 2015”.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 23 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XVIII/178/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2012 r. 
w sprawie przyjęcia „Programu ochrony środowiska dla miasta Suwałki na lata  
2012 – 2015”  
– załącznik nr 19 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 13  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów rekreacyjnych zalewu 
Arkadia i terenów wzdłuŜ rzeki Czarnej Hańczy w Suwałkach.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 20 do protokołu. 
–  
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego   
– załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 22 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   1 radny.  
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Większością głosów została podjęta:  
UCHWAŁA nr XVIII/179/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2012 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenów rekreacyjnych zalewu Arkadia i terenów wzdłuŜ rzeki Czarnej 
Hańczy w Suwałkach  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 
Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 24 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 23 radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.   
 
Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XVIII/180/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2012 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 rok. 
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 15  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012-2025. 
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało   – 23radnych,  
− przeciw         –   0,  
− wstrzymało się      –   0.  
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Jednogłośnie głosów została podjęta: 
 

UCHWAŁA nr XVIII/181/2012 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 25 stycznia 2012 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2012-2025 
– załącznik nr 28 do protokołu.  
 
Ad pkt. 16  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 
Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
 
Zdzisławowi Przełomcowi w sprawie trybu przeprowadzania kontroli autokarów 
poinformował, iŜ inicjatorem kontroli stanu technicznego pojazdów oraz sprawności 
kierowców przewoŜących dzieci i młodzieŜ są głównie szkoły lub rodzice. Bywają przypadki, 
Ŝe potrzeba przeprowadzenia kontroli jest zgłaszana w ostatniej chwili, co zaburza ustalony 
program wycieczki. Prezydent zadeklarował, Ŝe zwróci się do dyrektorów placówek 
oświatowych, aby zadbali o wcześniejsze zgłaszanie policji konieczności kontroli pojazdów.  
 
Annie Ruszewskiej:  

1. w sprawie trudności zakupu pojedynczych biletów w autobusie oraz konieczności 
zakupu karnetu u kierowcy, nie zgodził się ze stwierdzeniem, iŜ sprzedaŜ biletów 
przez kierowców wydłuŜa czas przejazdu – do tej pory takich sygnałów nie było. 
Przyznał, iŜ miejsc gdzie moŜna kupić bilety ubywa. Poinformował, Ŝe władze 
miejskie rozwaŜają wprowadzenie nowych rozwiązań, które usprawnią 
funkcjonowanie komunikacji miejskiej. Zwrócono się do mennicy polskiej, która 
obsługuje komunikację miejską od strony karty miejskiej, z prośbą o przygotowanie 
oferty w zakresie zakupu 5 biletomatów – 3 mobilne, 2 stacjonarne – oraz wdroŜenia 
usługi biletu telefonicznego. Kosztorys zakupu i oddania do uŜytku biletomatów 
mobilnych i stacjonarnych opiewa na kwotę 459 tys. zł netto. Niestety, ze względu  
na duŜy koszt inwestycja ta nie zostanie zrealizowana w bieŜącym roku.  
W najbliŜszym czasie zostanie natomiast umoŜliwiona forma elektronicznego zakupu 
biletów, czyli za pośrednictwem internetu, w systemie karty miejskiej lub poprzez 
telefony komórkowe – sms.  

2. W kwestii remontu budynku przy Kościuszki 6 przypomniał, iŜ Miasto Suwałki 
przekazało nieruchomość w drodze darowizny Parafii Rzymskokatolickiej  
pod wezwaniem Świętego Aleksandra w Suwałkach w październiku 2006 r.  
„[…] z przeznaczeniem na cel publiczny - dom opieki społecznej.  
 W przypadku niewykorzystania nieruchomości na ten cel darowizna podlega 
odwołaniu. Prezydent poinformował, iŜ rozmawiał w tej sprawie  
z Proboszczem Kazimierzem Grybosiem, który stwierdził, Ŝe parafia nie jest  
w posiadaniu środków finansowych na remont obiektu oraz na uruchomienie tam 
działalności społecznej. Nadmienił, iŜ poprzednik obecnego proboszcza Ksiądz Prałat 
Ryszard Gwiazdowski podejmował działania o pozyskanie zewnętrznych środków 
finansowych w róŜnych programach, jednak bez rezultatu. Ksiądz proboszcz 
deklarował, iŜ zwróci się z tym problemem do Biskupa Ełckiego. Z rozmowy 
wynikało jednak, iŜ w niedalekiej przyszłości Caritas Diecezji Ełckiej będzie miał  
za zadanie zagospodarowanie tego obiektu. Prezydent poruszył ten temat na spotkaniu 
z dyrektorem Caritasu, który stwierdził, iŜ jego priorytetem jest obecnie realizowany 
dom samotnej matki w Ełku, a później nieruchomość w Suwałkach. NiezaleŜnie  
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od tego Prezydent spotka się ponownie z Ks. Grybosiem poniewaŜ obdarowana 
została Parafia, a nie Caritas Diecezji Ełckiej. Przeniesienie własności wymaga 
uregulowania wszystkich kwestii od strony formalnej. Będzie to trudne  
do zdefiniowania w sensie prawnym. W akcie notarialnym nie zawarto zapisu w jakim 
okresie ten budynek powinien być wyremontowany pod dom opieki społecznej. 
Prezydent zadeklarował, Ŝe będzie kontynuował rozmowy, aby te sprawy wyjaśnić. 
Tym bardziej, Ŝe otoczenie budynku się zmienia, powstaje nowy hotel,  
a w sąsiedztwie znajduje się zniszczona kamienica.  

3. W sprawie uŜywania logo Suwałk zamiast herbu przez kluby sportowe poinformował, 
iŜ nie widzi Ŝadnych przeszkód.  

 
Zdzisławowi Koncewiczowi w sprawie dopłat do wynagrodzeń dla nauczycieli 
poinformował, iŜ niezbędne środki zostaną przekazane na konta instytucji oświatowych  
do końca stycznia br.  
 
Jadwidze M. Szczypiń w kwestii zamiaru połączenia Regionalnego Ośrodka Kultury i Sztuki 
oraz MłodzieŜowego Domu Kultury poinformował, iŜ ROKiS jest pozostałą instytucją  
po województwie suwalskim. Mimo tego, Ŝe pełni istotną rolę w Ŝyciu kulturalnym 
Suwalszczyzny, naleŜy pamiętać, iŜ Suwałki nie są juŜ miastem wojewódzkim. Kwestie 
dotyczące prowadzenia działalności kulturalnej poza granicami naszego miasta powinny być 
finansowane przez te samorządy, gdzie dane wydarzenie kulturalne ma miejsce. W innym 
wypadku naruszane są zasady gospodarowania środkami publicznymi.  

Prezydent odniósł się do pierwotnych załoŜeń nowo budowanego obiektu, czyli sali 
koncertowo – teatralnej, którą miał kierować MDK. UwaŜa, Ŝe była to błędna koncepcja. 
MDK jest placówką oświatową, zgodnie ze statutem prowadzącą edukację kulturalną dzieci  
i młodzieŜy. Nowym obiektem powinna zarządzać instytucja kultury, a nie oświaty. Działania 
MDK i ROKiS są zbieŜne, a nawet powielane. Jeśli miasto uzyska zgodę resortu kultury i 
Podlaskiego Kuratora Oświaty na połączenie placówek, nie widzi ku temu przeciwwskazań. 
Połączenie ma na celu stworzenie jednej silnej instytucji kultury na bazie dwóch istniejących 
jednostek. Prezydent przyznał, Ŝe po otrzymaniu pozytywnych opinii, jednostki zostaną 
zlikwidowane, a nowa instytucja kultury przejmie zadania dotychczas przez nie prowadzone, 
zarówno kulturalne, jak i edukacyjne.  

Zgodnie z przepisami prawa, za zadaniami muszą przejść pracownicy. Jednocześnie 
dodał, Ŝe nie wszyscy nauczyciele zatrudnieni w MDK na podstawie Karty Nauczyciela będą 
mieli zapewnioną pracę w suwalskich szkołach. Znajdzie się miejsce dla ok. 10 osób. 
MoŜliwym jest, Ŝe część nauczycieli otrzyma propozycje etatu w szkołach i resztę jako 
instruktorzy w nowej instytucji. Po uzyskaniu pozytywnych opinii Ministra Kultury  
i Dziedzictwa Narodowego zostanie zorganizowane spotkanie z pracownikami obu jednostek.  

Całe przedsięwzięcie ma na celu konsolidację działań kulturalnych w naszym mieście, 
a takŜe oszczędności. DuŜe środki potrzebne będą na utrzymanie wszystkich obiektów. Nowa 
sala ma powierzchnię dwukrotnie większą niŜ dotychczas zajmowana przez obie instytucje. 
Dodał, Ŝe budynek ROKiS nie zostanie zamknięty, będą tam równieŜ prowadzone zajęcia  
dla dzieci i młodzieŜy z centrum miasta.  
 
Dorocie Jabłońskiej sprawie przekazania bursy szkolnej Państwowej WyŜszej Szkole 
Zawodowej w Suwałkach przypomniał, iŜ w ubiegłym roku budynek bursy szkolnej,  
przy ul. Szkolnej, został przekazany Państwowej WyŜszej Szkole Zawodowej w Suwałkach. 
W bieŜącym roku Rektor wystąpił z wnioskiem o przekazanie do prowadzenia przez PWSZ 
zadania bursy szkolnej. W dniu 17 stycznia br. została w tej sprawie podjęta uchwała Senatu 
PWSZ. Wobec powyŜszego, Miasto przygotowało projekt umowy, który został przekazany  
do zaopiniowania przez PWSZ. Umowa zawiera między innymi zapis „ Uczelnia oświadcza, 
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Ŝe zatrudni nauczycieli oraz pracowników administracji i obsługi bursy szkolnej, o których 
mowa w §1 zatrudnionych w przedmiotowej placówce w formie umowy o pracę zawartej  
na czas nieokreślony w rozumieniu przepisów ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta 
Nauczyciela i Kodeksu Pracy w stosunku do pozostałych pracowników na warunkach 
finansowych w wysokości płac nie niŜszych niŜ otrzymywane w przedmiotowej placówce.” 
W bursie mieszka przede wszystkim młodzieŜ szkół ponadgimnazjalnych, nie zamieszkująca 
w Suwałkach. Subwencja oświatowa, jaką dysponuje samorząd, nie wystarcza na utrzymanie 
w całości tej palcówki. W związku z tym propozycja uczelni jest korzystna dla samorządu. 
Obecnie trwa oczekiwanie na opinię Podlaskiego Kuratora Oświaty w sprawie przekazania 
zadania oraz przyjęcie warunków przedstawionych w projekcie umowy przez PWSZ.  
 
Andrzej Bałazy udzielił odpowiedzi: 
 
Zdzisławowi Przełomcowi w sprawie usprawnienia trybu przeprowadzania przez policję 
kontroli autokarów przewoŜących głównie młodzieŜ i dzieci wyjaśnił, iŜ czas 
przeprowadzania tej procedury jest często związany z czasem pracy kierowców i przepisów, 
które tą sprawę regulują. Poinformował, Ŝe jeŜeli ze strony szkół będzie zgłoszenie  
o wcześniejszej kontroli pojazdów, nie widzi Ŝadnych przeszkód ze strony policji. Konieczna 
jest przy tym zgoda włascicieli firm, na wcześniejsze udostępnienie pojazdu do kontroli 
technicznej. Nadmienił, iŜ jest to przede wszystkim związane równieŜ z czasem pracy 
przewoźników, poniewaŜ sprzęt jest generalnie cały czas w ruchu. Kontrola sprawności 
kierowcy w chwili wyjazdu zajmuje natomiast jedynie kilka minut. Zadeklarował,  
iŜ przeanalizuje ten temat z przedstawicielami Inspekcji Transportu Drogowego.  
 
Marek Buczyński w uzupełnieniu odpowiedzi udzielonych przez Prezydenta: 
 
Annie Ruszewskiej w sprawie moŜliwości wykorzystania logo Suwałk przez klubu sportowe 
i inne podmioty funkcjonujące w naszym mieście stwierdził, iŜ zgodnie z Zarządzeniem 
Prezydenta Miasta Suwałk Nr 280/11 z dnia 28 października 2011 r. w sprawie wprowadzenia 
systemu identyfikacji wizualnej znaku promocyjnego (logo) Gminy Miasta Suwałki  
oraz jego uŜytkowania i zastosowania w działaniach promocyjnych – nie widzi Ŝadnych 
przeszkód. Wręcz przeciwnie, kluby będą zachęcane, aby logo pojawiło się na koszulkach.  
 
Zdzisławowi Koncewiczowi w sprawie minimalnego wynagrodzenia poinformował,  
iŜ w duŜej mierze dotyczy to pracowników oświaty, szczególnie administracji i obsługi. 
Stosowne pieniądze zostały przekazane z budŜetu miejskiego na konta suwalskich instytucji, 
aby wszyscy pracownicy otrzymali od 1 stycznia, zagwarantowane literą prawa, minimalne 
wynagrodzenie 1500 złotych. Nadmienił, iŜ w terminie przewidzianym w prawie radni 
otrzymają pełną informację.  
 
Dorocie Jabłońskiej, uzupełniając odpowiedź Prezydenta, w sprawie bursy szkolnej 
poinformował, iŜ na spotkaniu z pracownikami placówki oraz p.o. Kanclerza PWSZ  
w Suwałkach, Jerzym Wiśniewskim okazało się, Ŝe wielu pracowników, szczególnie 
administracji i obsługi, wykazało zainteresowanie nowymi propozycjami. Pracownicy zostali 
zaproszeni na indywidualne rozmowy, aby kaŜdy zainteresowany był rzeczowo 
poinformowany o dalszej perspektywie pracy. Nadmienił, iŜ wyremontowane piętra trzecie  
i czwarte budynku są o innym standardzie, niŜ ten który był oferowany przez miasto Suwałki. 
Miasta nie było stać na wykonanie prac remontowych w takim zakresie.  
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Ad pkt. 17  
Wnioski i oświadczenia radnych.  
 

Andrzej Chuchnowski poformował, iŜ w okresie międzysesyjnym organ nadzoru 
rozstrzygnięciami nadzorczymi stwierdził niewaŜność kilku paragrafów następujących 
uchwał podjętych na sesji w dniu 30 listopada 2011 roku:  

− nr XV/148/2011 w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania oraz wysokości 
stawek opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na drogach publicznych  
w strefie i sposobu ich pobierania;  

− nr XV/159/2011 w sprawie zmiany Statutu Miasta Suwałk.  

Zaprosił radnych do zapoznania się z wymienioną korespondencją. Nadmienił, iŜ istnieje równieŜ 
moŜliwość otrzymania kopi wyŜej wymienionych pism w Biurze Rady Miejskiej.  
 
Ad pkt. 18  
Zamknięcie obrad.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja planowana jest na dzień  
29 lutego 2012 r. o godz. 1000 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego nr 26  
przy ulicy Mickiewicza 1.  
 
 Kończąc XVIII sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  
za uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.   
  

Na tym protokół zakończono.  
 

            Przewodniczący  
Rady Miejskiej w Suwałkach  

 
Andrzej Paweł Chuchnowski  

Protokołowała: 
Ewa Kasjanowicz  
 
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


